景觀暨遊憩管理研究所
Graduate Institute of Landscape Architecture and Recreation Management

一、必修科目Required Courses

676001碩士論文
６
必
指導教授、上、下、
碩士論文是學生必修課程之一，在指導教授選定論文題目並進行撰寫，經口試及格後，才能取得碩士學位。本系碩士班之主要研究之題包括：景觀設計，景觀規劃、農業發展政策、生態旅遊、休閒農業…等。
676001
Thesis
６
Ｒ
Adviser, F, S,
Under the direction of the advisor, the student must complete the thesis and pass the final oral examination before they obtain Master degree. The thesis will include landscape design, landscape planning, the policy of development, ecotourism, recreational agriculture ...etc.  

676002
專題討論
２
必
上、下、無
本課程以培養學生蒐集資料，整理資料、分析資料以及表達能力。學生選擇與論文相關主題，進行文獻蒐集、閱讀、分析、整理，將心得與發現撰寫成報告，提出共同討論，並由參與教師評分。內容包括：資料文獻探討、小型研究計畫報告、論文之撰寫…等。
676002
Seminar 
２
Ｒ
F, S, Nil

This course is designed to train graduate students in literature searching, information organization, material analysis and presentation ability. Students are required to select a topics related to their thesis, and follow the procedures of doing literature collecting and reviewing. The findings and summary are requires drawing up and presentations are scheduled for each student once a semester. 
676003
專題研究
２
必
上、下、無
本課程由教師輔導學生選定其有興趣之研究題目，進行文獻收集、討論及實驗設計，並將研究結果撰寫報告。
676003
Special Research Project  
２
Ｒ
F, S, Nil

Each student will select his/her research topic of interest and be requested to search literature, discuss with faculty members, and design experiment.  Finally, a report of research results will be required.
676004遊憩經營管理特論
３
必
上、無
本課程之內容包括：1. 緒論：遊憩永續經營之歷史背景、遊憩永續經營之特性及新的思考方向。2. 遊憩永續經營之三方向：遊憩永續經營之環境方向、遊憩永續經營之經濟方向、遊憩永續經營社會方向；3. 遊憩永續經營之重要參與角色：遊憩永續經營之重要參與角色：出版部門、產業、志工部門、社區居民、媒體、觀光客。4. 遊憩永續經營之地理分區：遊憩永續經營之地理分區：海洋與海岸地帶、鄉村區、都會區、山岳區、島嶼區、開發中國家；5.熱帶島嶼度假村或飯店之規劃與永續經營。

676004
Special Topics on Recreation
３
Ｒ
F , Nil 


Management 

This course will cover following topics: 1. Introduction - the history, sustainable characteristics and new tendency of recreation management; 2. The three dimensions of recreation management: the economical dimension, environmental dimension and social dimension; 3. The participants and their roles: publication sector, industry sector, volunteer sector, mass communication sector and tourists sector; 4. Sustainable management of geographic districts: oceanic and seashore areas, rural area, urban area, mountain areas, islands and others such as developing countries; 5.  Planning and sustainable management of resorts and hotels at tropical islands’.

676005環境規劃設計特論

３   必
上、無
本課程之內容包括：一般環境規劃之基本概念，環境資源之類型，環境與資源規劃原理，環境資源規劃之資訊，環境資源之供給與需求，資源調查分析，規劃方案研擬，規劃方案評估，環境影響說明與評估，財務計畫，經營管理計畫，電腦輔助規劃…等基本概念。
676005
Special Topics on Environment
３
Ｒ
F, Nil 


Planning and Design



This course is to introduce the basic concept of environment planning , principle, type, information system, supply and demand of Environment and resource planning , project assessment, environmental impact statement and assessment, financial planning, management plan, computer aided planning…etc. 
二、選修科目Selective Courses

676006景觀規劃特論
３
選
羅清吉、上、無
本課程主要教學目的,在使學生熟習景觀規劃的相關理論與程序，了解景觀規劃之方法與技巧，並能熟練運用電腦軟體之操作 ，應用於相關之規劃及研究案例。 上學期著重在相關理論、程序與規劃之方法之探討。
676006
Special Topics on Landscape
３
E
Robert C. Lo, F, Nil 


Planning 

The aim of “Special Topics on Landscape Planning” program is to assist the students to be familiar with related theories and procedures, skills, methodologies and approaches of landscape planning, as well as developing a high level of competence in computer application in planning. This course will focus on planning theories, planning process, and methodology at the first semester.
676007景觀植物與生態特論
３
選
羅清吉、上、無
本課程以講授、分組座談、討論及實地調查分析等方法，協助學生認識了解景觀設計應用之植物材料之分類特性與應用同時了解植物生態與景觀生態學之理論與實務。內容包括：景觀植物材料之認識(木本植物、地被植物、草本花卉、蔓性植物、水生植物等植物材料之認知) 植栽環境調查分析、植物之分類與鑑定、植栽材料選擇、植物與生態、景觀與生態關係,景觀格局、景觀空間變遷, 景觀結構、景觀過程,尺度與景觀變化 景觀功能 生態干擾,生態廊道,生態網路建構等,以及景觀生態學之應用。
676007
Special Topics on Landscape  
３
E
Robert C. Lo, F, Nil 
Plant and Landscape Ecology 

The aim of this course is to assist graduated students to be familiar with related theories and skills, methodologies and approaches of landscape planting materials   as well as developing a high level of competence in computer application in plant selection and planting design.  Also learn about the principles and theories of  Landscape ecology . The course contents include：The classification and characteristics of landscape plants, planting design practices, selection of  landscape planting material , application of landscape plants, .landscape patterns, landscape ecological space change , landscape process, landscape structure, landscape function, ecological corridor, construction of ecological networks…..and application on landscape ecology.
676008景觀資材特論
２
選
羅清吉、上、無
本課程主要目的為透過課程講授、分組座談、討論及實地參觀調查等方式，協助學生了解景觀資材之種類、特性、設施、用途及實際規劃、設計、應用、開發與維護等相關知識技能。景觀資材較學包括：木本植物、地被植物、草本花卉、蔓性植物、水生植物等植物性材料之認知以及石材、木材、竹材、混凝土、黏土、金屬、合成樹脂、塑膠、玻璃 磚瓦 …等非植物性材料。景觀設施則包括：兒童遊憩設施、水景設施、運動設施、照明設施、道路設施、給水、排水設施 裝飾景物設施、休憩服務設施 街道家具燈光照明設施…等。
676008
Special Topics on Landscape
２
E
Robert. C.,F, Nil


Material and Facility 

The course is designed to enrich students with basic concepts and knowledge of the properties of plant material such as tree, shrubs, ground cover, herbaceous flower, climbing plant, water plant, lawn… etc and the non-plant material such as stone, rock, wood, bamboo, concrete, clay, metal, resin, plastic ground, glass, brick and tile… etc. The facilities for some special purpose such as : children play ground, play equipments, aqua-landscape, sports, illuminating, traffic, water supplying, sewage disposal and street furniture…. Etc. 

676009景觀發展與演變特論
２
選
羅清吉、上、無
本課程旨在透過課程講授、文獻導讀與分組討論、專題報告方式探討有關景觀與景觀學之演變與發展歷程和未來發展之趨勢。課程內容涵蓋:中國園林(造園)，日本庭園 (兼論其他東方庭園史與庭園哲學思想)，歐洲園林景觀的發展歷史與哲學思想，現代美國景觀建築之發展與演變與哲學思想；課程內容並將廣泛涉及各國景觀建築、公共空間藝術等哲學思想層面之探討與論述。

676009
Special Topics on History of
２
E
Robert. C. Lo, F,

Landscape

This course is designed to assist graduate students to review the history and evolution of Landscape Architecture and Gardening, as well as exploring possible future trends. This course helps the comprehension of the garden histories of China and foreign countries. The course content includes: history of Chinese, Japanese and European Landscape Architecture and gardens, as well as the development of modern U.S. landscape architecture.
676010
景觀與都市設計特論
３
選  盧惠敏、羅清吉、下、無
本課程目的在講授環境空間景觀設計之原理原則、設計程序與步驟，使學生能從事一般尺度之環境空間之景觀設計實例之操作。課程內容包括:住宅庭園，屋頂花園 中庭、小型公園綠地、鄰里公園、街心公園，街角保留地，街道景觀 兒童遊戲場.街道及都市景觀.…等之景觀設計課題。
676010
Special Topics on Landscape    ３
E H.M. Lu、Robert. C. Lo, S, Nil

and Urban Design

This course is designed to provide and enable students to use their design abilities in  landscape planning projects and other design works. The course content includes: theories of landscape planning and practical involvement design of residential landscape，small garden, community parks, streetscape waterscapes. The course contents include：Theories of landscape planning, Planning Methodologies and approaches, Planning practices, Case studies and Software applications for landscape planning.
676011景觀植栽設計特論

３  選
羅清吉、下、無
本課程以講授、分組討論及實地觀察、調查分析等方式，協助學生了解景觀植栽材料與植栽設計 植栽工程、估價、植栽維護管理之理論與技能。內容包括：植栽材料之基本認知分類、植栽環境調查與分析、植栽之環境整備、植栽材料選擇與鑑別、驗苗、植栽之機能效益、植栽生態綠化、植栽規劃設計原理、植栽設計之語彙、植栽之空間塑造、植栽施工(種植移植)、景觀植栽維護管理計劃之編擬與研究分析。
676011
Special Topics on Landscape  
３
E
Robert C. Lo, S, Nil 
Ecology and Planting Design
The aim of this course is to assist graduated students to be familiar with related theories and procedures, skills, methodologies and approaches of landscape planting design, as well as developing a high level of competence in computer application in plant selection and planting design. The course contents include：The characteristics and visual properties of plants, theories of planting design, planting design methodologies , approaches, Analysis of the planting site , creating space with plants, planting design practices, case studies and software applications for landscape planting design.

676012
景觀行政與法規特論
２
選
羅清吉、下、無
本課程本課程主要目的在使學生瞭解台灣的環境景觀政策及景觀相關行政組織，並分析台灣及其他國家發展景觀法、景觀綱要計畫,觀光條例、國家公園法、風景特定區管理規則 公園綠地 街道景觀等相關法規。
676012
Special Topics on Landscape 
２
E
Robert. C. Lo, S, Nil


Administration and Laws

This course will provide an understanding of the Environment and Landscape policy, tourism policy and administrative organization of Taiwan,  This course also discuss and analyses  the development of landscape act, master plan ,tourism act, national park law, scenic area management and park and open space management plan and related regulation of Taiwan and other countries.

676013中國園林藝術特論
３
選
羅清吉、下、無
本課程旨在透過課程講授與文獻導讀方式協助研究生探究中國園林藝術博大精深內容與園林思想。本課程內容包含:中國園林的起源與發展演變,中國園林的類型特質與風格,中國園林的意匠意境、中國園林的建築經營與佈局、中國園林的疊山理水，名園評析等。

676013
Special Topics on Chinese
３
E
 Robert C. Lo, S,Nil 


Traditional Garden Art

This course explores the origin and development of Chinese garden art ( Landscape ) , the classification of Chinese Gardens , the course also assist students to review and analysis the styles and Characteristics of Chinese garden art, such as philosophical thought, aesthetics theories, design techniques，general culture aspects and historical affiliation of Chinese garden.
676014
建築文化資產特論
３
選
盧惠敏、下、無
研討文化資產有關調查、研究、修護、規劃設計、與再利用經營管理等課題，探討財政管理、旅遊業發展、社區培訓及矛盾解決等模式。本案以個案研究的方式，訓練文化資產保存維護的觀念與操作方法。
676014
Special Topics on Architectural
３
E
H.M. Lu, S, Nil


Heritage

The course is to introduce on the architectural heritage planning and management, including 1)fiscal management at the municipal level, 2) involvement and investment by the tourism industry in the sustainability of the culture heritage resource base and supporting infrastructure, 3)community education and skills training leading to employment, 4) conflict resolution among tourism promoters, property developers, local residents, and heritage conservationists, 5) nature heritage management on volunteerism, professionalism, and culture. Besides, 
676015
景觀工程特論
３
選
羅清吉、上、無
本課程旨在培養學生解決景觀設計時所遇到的工程營造問題能力，以力學基本原理，引導學生考量機能、安全、經濟、生態、堅固、耐用、低維護等原則，設計美觀、實用的公共設施與景觀工程結構，展現出力與美的景觀設施物。

課程內容包含:基地高程整地放樣、供水、排水、步道、鋪面、園橋、園門、花架花廊、座椅、涼亭、規水電配置等基地工程與相關休憩服務設施之營造與施工程序、要領、施工監造等課題亦涵蓋於課程之中。

676015
Special Topics on Landscape
３
E
Robert C. Lo, F, Nil


Construction and Engineering

This course is designed to guide students to solve the problems in the planning, which are related to the civil engineering. The principles of mechanics will be covered in this course. With the knowledge of mechanics, students will have ability to design functional, safety, economic, ecological, beautiful, and suitable structures. Besides that, this course will cover some other relative topics such as electricity utility, water supply and walking path design.

676016外國園林藝術特論         
３  選           羅清吉、上、無
本課程旨在透過課程講授與文獻導讀方式協助研究生探究外國(歐美與日韓)園林藝術內容與園林思想。本課程內容包含:世界各國園林的起源與發展演變, 園林景觀的類型.特質與風格,國外園林的規劃設計建築經營與佈局、水景及景觀評析…..等。
676016
Special Topics on Landscape
３
E
Robert C. Lo, F, Nil 


Garden Arts of Foreign Country  

This course explores the origin and development of landscape garden art of Foreign countries and the classification of those Gardens. This course also assist students to review and analysis the styles and Characteristics of Foreign garden arts, such as philosophical thought, aesthetics theories, design techniques ,general culture aspects and historical affiliation of gardens. 

676017古蹟修復特論
３
選
盧惠敏、上、無
介紹古蹟修護之觀念與方法，包括結構與構造、損壞調查、彩繪、木雕、泥作、壁畫等修護理論與方法。

676017
Special Topics on Historical
３
E
H.M. Lu, F, Nil


Site Preservation
This course is to introduce the theory and practice of historical preservation.  It includes preservation of structure and construction, destroy investigation, polychrome, carving, mud working, fresco, etc.
676018
公園綠地開發特論
２
選
羅清吉、上、無
本課程旨在使學生從基地計劃、景觀規劃與生態設計的基礎出發，透過案例之研討，習得公園綠地與開放空間計劃之相關知識理論、規劃設計實務與探討分析當前台灣公園綠地與開放空間開發的相關議題。並了解各類型公園綠地之經營管理的理論與實務，經營型態，經營目標，經營管理程序與方法，公園之管理標準及公園使用衝擊管理對策。
676018
Special Topics on Park and
２
E
Robert C. Lo, F, Nil 


Open-Space Planning
The course provides a forum of discussion on the issues related to park and open-space system in Taiwan. The contents of this course include: theories of park and open-space planning, planning methodologies and approaches, planning practices of park and open-space system, case studies and analysis and discussions on current issues. The management style of different types of parks, service management, the objectives and functions of park management, management strategies, policies governing park users and facilities, visitor help support, public service facilities, and evaluation methodologies also discussed.

676019生態規劃與工法
２
選
盧惠敏、上、無
從生態的角度探討環境規劃、設計、與工法。課程內容包括環境生態之構成，地景空間型態與生物棲息之關係探討，生態規劃流程探討，以及水與與土壤等生物多樣性之營造技術。引領學生擴展思考層面，進行全面性的，動態性的、永續性的思考環境生態的相關課題及探討生物多樣性之營造技術。

676019
Ecological Planning and
２
E
H.M. Lu, F, Nil


Construction

This course is to study environmental planning, design, construction methods from ecological approach.  This includes the understanding of the eclogical sturcture, the study of the relationship of the habitates of biota and its existing landscpe, the process of ecological planning in different scales, and the techniques of biodiversity.  This is to guid sutdents to think human environment with a holistic thinking.
676020
景觀表現與模擬特論

３   選
羅清吉、下、無
本課程主要教學目的,在使學生熟習景觀規劃設計過程的相關圖文程序與溝通表達方式，了解景觀及環規劃設計之繪圖書面文字及電子圖文檔案之表現與模型製作方法與技巧，並能熟練運用景觀規劃之電腦軟體，應用於相關之規劃及研究案例之工溝通表達。課程內容包含:規劃圖草案 ,設計書圖, 透視圖,3D影像動畫,模型製作, powerpoint 表現 演示等技巧，電腦軟體之操作及應用研究案例之演練。 
676020
Special Topics on Landscape
３
E
Robert. C.Lo, S, Nil


Presentation and Modeling

The aim of this course is to assist the students to be familiar with related Drawing , sketching skills, methodologies and approaches of landscape planning and design , as well as developing a high level of competence in computer application in Landscape planning and design process. This course will focus on drawing and power point presentation and 3D modeling and presentation skills and other computer software application.

676021景觀專業實務特論
２
選
羅清吉、下、無
本課程主要目的在使學習者以經理人的立場了解景觀專業實務與經營管理的相關理論, 透過案例之研究、分析與討論，習得景觀專業實務之相關理論與實務、探討景觀專業領域實務問題及其對策。課程主要討論單元包括:景觀經營管理專業實務之特性及現況,景觀經營管理計劃與架構,決策、組織、領導及控制,景觀經營管理之問題探討, 景觀規劃師的角色功能、社會地位與社會責任，接案、競圖招標，人際關係，公共關係與危機處理，專業基礎，專業技能，有效溝通技巧，決策過程，設計表現法，發包作業，招標文件，工程規範，工程監造,工程查核,管理實務及法規顧問諮詢。
676021
Special Topics on Landscape
２
E
Robert. C. Lo, S, Nil


Management and Professional Practice

This course provides a forum of discussion on the issues related to the management of landscape and business. The major contents of this course include：the characteristics of landscape management and current practices, landscape management and related frameworks, decision, organization, leadership, and control , analysis and discussions on current issues related to landscape management and professional practice, case studies and trends and strategies of landscape management. 
676022建築計畫與設計
３
選
盧惠敏、下、無
本課程以各類型建築為例，訓練學生在建築計畫與設計方面的能力，包括基地分析與規劃、機能分析與空間企劃與設計、造型訓練、室內整合設計、以及外部空間的景觀設計等。 

676022
Architectural Planning
３
E
H.M. Lu, S, Nil 


and Design 


This course is to train students the ability of architectural planning and design from various types of architecture.  It includes site analysis and planning, function analysis and spatial design, form making, interior design, and landscape design, etc.

676023環境影響評估特論
３
選

待聘、下、無
本課程之目的在協助學生了解重大開發建設行為對環境之衝擊評估，以便學生明瞭環境影響評估在環境規劃及決策上之重要性及環境影響評估作業實務。

本課程內容將包括三大單元：1.環境經理單元：將介紹環境政策及品質、環境經濟學及經濟分析；2.規劃單元：將介紹EIA制度導論、EIA重要程序、EIS之審核及EIA環境監測體系；3.EIA理論與應用單元：包括EIA的方法論、生態影響評估、景觀美質影響評估、遊憩與交通之影響評估、社會影響評估、文化影響評估、土壤污染、水污染、空氣污染及廢棄物與噪音影響評估及各項環境影響衝擊之減輕與管制對策。
676023
Special Topics on Environmental
３   E
          TBA, F, Nil

Impact Assessment
The purposes of this course are to introduce the way to evaluate the environmental impacts of huge construction and development, and to let students know the importance of EIA on environmental policy and decision making. It will contain three main units: Environmental management: which will include environmental policy and quality ,environmental economy and economical analysis; Rules and regulations: which will include EIA rules, main processes of EIA, EIS judgement and monitoring system; Theoretical part of EIA: which will include EIA methodology, ecology impact assessment, aesthetic value, social, cultural value, air pollution, water pollution, soil pollution ,waste and noise impact assessment.

676024
遊憩資源規劃特論
３
選
毛冠貴、下、無
本課程之內容包括：觀光資源之基本概念，觀光資源之類型，觀光資源規劃原理，觀光資源規劃之資訊，觀光資源之供給與需求，資源調查分析，規劃方案研擬，規劃方案評估，環境影響評估，財務計畫，經營管理計畫，電腦輔助規劃…等。
676024
Special Topics on the Recreation
３
E
G.G. Mao,S, Nil


Resources Planning 


This course is to introduce the concept, principle, type, information system, supply and demand of tourism resource； estimating the availability  of a project, environmental impact assessment, financial planning, managerial planning, computer aided planning…etc. 

676025人力資源管理特論
３
選
毛冠貴、上、無
本課程旨在講授人力資源有關之管理原理及應用，讓學生能具備人力資源管理之能力及技巧，以利其日後職場發展之需。課程內容包括導論、人員之召募與安置、人員訓練與發展、人員薪酬、員工關係與員工安全等。

676025
Special Topics on Human
３
E
G.G. Mao,
F, Nil


Resources Management 
The objectives of this course is aimed to help students in building his/her capacity and skill in human resource management for using in his/her career life.  The course will cover many aspects such as the introduction - definition and strategy of modern human resource management, personnel recruitment and placement, employees training and development, compensation-salary and benefit, employee relations and safety etc. 

676026遊憩經濟學特論
３
選
毛冠貴、上、無
本課程介紹遊憩市場與組織、遊憩產品市場、需求供給、彈性與定價、生產與成本、遊憩業投資、及遊憩業對全國經濟的影響等。
676026
Special Topics on the Economics of
３
E
G.G. Mao, F,Nil

Recreation
This course introduces leisure and tourism organizations, the market for leisure and tourism products, demand and supply, elasticity and price, production and cost, investing in leisure and tourism, leisure and tourism impacts on the national economy etc..
676027休閒社會學特論
３
選
毛冠貴、上、無
本課程介紹休閒社會學的基本概念、休閒與個人的生命週期、休閒的性別與種族分析、休閒與家庭、社區休閒及其發展、休閒的社會網絡與社會組織、休閒的社會功能及休閒的社會特質、休閒與工作、休閒與社會變遷、休閒與社會發展等。
676027
Special Topics on the Sociology
３
E
G.G. Mao, F, Nil 

of Leisure 

This course introduces the basic concept of leisure sociology, leisure and the life cycle of the individual, the gender and racial analysis of leisure, community leisure and its development, the social network of leisure, leisure and the family, the social function of leisure, the social attributes of leisure, leisure and work, the social change and leisure, leisure and social development etc.
676028觀光心理學特論
３
選
待聘、上、無
本課程係在探討有關觀光旅遊心理學及觀光旅遊行為觀念之應用及研究成果。內容包括：第一部份-觀光旅遊動機、個性與觀光旅遊、態度與觀光旅遊、觀光旅遊與環境等；第二部份-觀光旅遊行銷、人力資源管理與產業、評估及觀光旅遊，及觀光旅遊之社會衝擊等。
本課程有助於日益重要之觀光旅遊與心理介面之研究及實務發展。其內容含蓋世界各國之最新研究發現，每一章節皆為心理學與觀光旅遊領域之新進展及其研究應用。
676028
Special Topics on the
３
E
TBA, F, Nil 

Psychology of Tourism
This course applies the major concepts and research findings from a number of the central areas of psychology to tourism and tourist behavior.  Course is divided into two parts: the first part cover topics such as tourism motivation, personality and tourism, attitudes and tourism, and tourism and the environment.  Part 2 focuses on tourism marketing, human resource management and the industry, evaluation and tourism, and the social impacts of tourism.

This course represents a contribution to the growing interface between tourism and psychology in both research and practice. While the course presents current findings from a variety of international perspectives, a focus in each chapter is on major applied psychological research as it now advances the boundaries of this tourism and psychology dialogue.

676029
休閒農業特論
３
選
段兆麟、
下、無
本課程旨在使學習者了解休閒農業之意義與發展背景，理論與類型，規劃設計的原理與方法，經營管理的策略與實務，解說服務的功能和技巧，教宣導的原則和方法，有關法令和規定，以及診斷評估的技術和方法，以增進學習者對休閒農業之知識及經營管理之能力。課程架構如下：休閒農業理論、休閒農業之範圍與計畫
、休閒農業相關法規與計畫、休閒農業之規劃與設計、休閒農業之經營策略、休閒農業經營管理、休閒農業之解說服務、休閒農業之教育宣導、休閒農業與農村文化發展、休閒農業之經營診斷與訐估。
676029
Special Topics on
３
E

Chao-Lin Tuan，S, Nil
Leisure Agriculture

This course provides a comprehensive introduction to the management of leisure agriculture. The structure of this course is as following: theory of leisure agriculture；Scope and pattern of leisure agriculture；Law and plan concerns with leisure agriculture；Planning and design of leisure agriculture；Strategy of leisure agriculture；Operation of leisure aquiculture；Explanation of leisure agriculture；Promotion of leisure agriculture；Village folk and leisure agriculture；Diagnosis and appraisal to leisure agriculture.
676030都市及農村計畫法規特論
３
選
毛冠貴、下、無
都市計畫及農村計畫法規之課程內容包括行政組織、制定程序、土地使用管制、開發方法等有關法令規定之講解。
676030
Special Topics on Urban 
３
E
G. G. Mao, S , Nil


and Rural Area Planning Laws

The laws and regulations of city planning and rural planning include these topics of land administrative organizations, city and rural planning procedures, land use control, and land development methods.
676031生態旅遊特論
２
選
羅清吉、下、無
本課程主要討論緒言：生態旅遊之定義、標準及內容；生態旅遊之市場與環境：生態旅遊之市場區隔、範圍及綠色旅遊消費者；生態旅遊之環境、社會、經濟及文化衝擊：生態旅遊之環境、社會、經濟及文化衝擊之強度、範圍及對策；生態旅遊之產業之發展：生態旅遊之產業結構、涉入人員、企劃、行銷部門、品管部門；生態旅遊之產業之研究發展與政策：外部環境、公共政策、社區居民、非政府機構、實質環境。
676031
Special Topics on Ecotourism 
２
E
Robert. C.Lo, S , Nil

This course contains: 1.introduction: the definition standard and content of ecotourism. 2. the market and environment: market segmentation, scope, green tourism consumers. 3. impacts of tourism: environmental, social, economical and cultural impacts. 4.policceis and development: superstructure environment, public policy, community  dwellers, non-governmental organization and physical environment.
676032
觀光行政與法規特論
２
選
毛冠貴、下、無
本課程探討台灣的觀光政策及觀光行政組織，並分析台灣及其他國家發展觀光條例、國家公園法、風景特定區管理規則等法規。
676032
Special Topics on Tourism
２
E
G.G. Mao,S, Nil 


Administration and Laws

The course discusses the tourism policy and administrative organization of Taiwan and other countries, and analyses development tourism act, national park law, scenic area management regulation of Taiwan and other countries.

676033觀光行銷特論
３
選
待聘
、上、無
本課程中學習：觀光產品之定義、分類及特性；觀光市場之行銷概念、行銷技術、行銷策略、行銷通路及行銷管理；觀光產品之供應與需求；國際與國內之觀光行銷；觀光之流量分析，觀光之預測，觀光之需求分析及觀光調查問卷設計…等。
676033
Special Topics on Tourism 
３
E
TBA,F, Nil


Marketing
This course is to teach the students following issues： the definition, the category and the characteristics of tourism；the concept, the techniques, the policy, the pathway, and the management of tourism marketing; the supply and the demand of tourism; the marketing of domestic and international tourism; the surveying and estimating of tourists; questionnaire making… etc.  

676034國際休閒與遊憩產業分析     ３  選
 羅清吉、上、無
本課程設計之目的，在於提供研究生一個關於國際休閒旅遊產業發展、經營及趨勢分析研究之平台。本課程之實施配合教師講演、師生分組討論及論文導讀、經驗發表及分析評論等方法，協助研究生對國際休閒旅遊產業發展與趨勢，有深入之了解。
676034
Special Topics on Analysis of
３
E
Robert.C. Lo, F, Nil

International Leisure and Recreation Industry 

This course is designed to provides a forum of discussion on the issues related to development, management and trend analysis on International Leisure and Recreation Industry. This course will use: lecture. discussion. paper reading. sharing experience .comment and analysis method. .etc , to teach students to get better understanding about this specific study field.     
676035
遊憩事業財務分析
３
選
待聘、下、無
本課程介紹財務報表分析、財務績效評估、財務預測、成長管理、財務工具與市場、財務決策及投資決策的風險分析等。
676035
Financial Analysis of Leisure 
３
E
TBA,S, Nil


and Tourism

This course introduces interpreting financial statements, evaluating financial performance, financial forecasting, managing growth, financial instruments and markets, the financial decision, risk analysis in investment decisions etc.

676036觀光導遊領隊服務管理特論
２
選
待聘、下、無
本課程主要討論：1.緒言：名詞釋義、導遊資格之取得、導遊人員工作特點；2.導遊人員職責與條件：導遊人員職責、接待服務基本要素、修養及接待原則、意外處理；3.遊客心理分析與接待方法：遊客之興趣及需要、遊客心理與服務觀念、來華遊客心理與服務方法；4.導遊接待服務事項：導遊服務之範圍、導遊工作程序、導遊方法與技巧；5.導遊與相關企業：導遊與旅行業、餐飲業、航空運輸業之相關性。
676036
Special Topics on Tourism
２
E
TBA,Ｓ, Nil


Guidance and Leading Management
This course contains: 1.introduction: the definition, guide license, guiding jobs and characteristic of a guide. 2.the duty and consideration: fundamental hospitality duty, attributes and principles. 3.the psychiatry of the tourists and methods to serve. 4.hospitality services: the scope, procedure, skill and methods. 5.industries: travel guide, travel agency and air transportation.
676037觀光英語特論
２
選
待聘、下、無
本課程是教導學生學會應用英語做旅行業、餐旅業、旅館業等相關之觀光產業的服務。內容包括：導覽、介紹風景、設施、電話應對、客戶服務〈飯店、餐廳 、料理店 、藝品店、免稅店、旅行社 、航空公司 、海關 、車船服務 、客戶抱怨處理…等〉、會計、財務〈訂貨 、傳票 、書信 、信用卡、金融、換錢…等〉、客房服務〈設備介紹、特色介紹 、引導、歡送〉。

676037
Special Topics on English 
２
E
TBA, S, Nil  


for Tourism
 

This course is to offer for communications in English when dealing with tourist affairs such as follows; introduction of the destination, scenery and facilities. phone call conversations such as; ordering, phone-calling, interpretation, customer's service such as hotel, restaurant, café...etc. accounting and financing such as ordering, invoice, letter-writing, credit card, monetary, exchanging money; hospitality such as introduction of facilities, introduction of specialty, reception and see customers off.
676038旅運經營學特論
３
選
待聘、下、無
本課程介紹旅行業的發展與定義、旅行業的特質與分類、旅行業與旅館、旅行業與餐廳、旅行業與航空運輸、旅行業與鐵路運輸、旅行業與公路運輸、遊程計畫研究、領隊管理、及導遊管理等。
676038
Special Topics on Tour and  
３
E
TBA, S, Nil  

Travel Management

This course introduces the development and definition of tour/travel, the attributes and kinds of tour/travel, tour/travel and hotel, tour/travel and restaurant, tour/travel and aniline transportation, tour/travel and railway transportation, tour/travel and road transportation, tour/travel program study, tour leader management, tour guide management etc.
676039研究方法特論
３
選


、上、無
對研究生而言，具有論文(中英文)寫作能力與充分了解研究方法為完成學業與未來繼續從事研究的基本要件。本課程將先講授論文寫作與研究方法的論理學、必要守則、及重要關鍵，再透過研讀環境保護之各種不同領域的期刊論文來精練技術論文的寫作技巧與熟練研究方法。
676039
Special Topics on Research 
３
E



,F, Nil

Methods 
The capability of technical writing and the understanding of research methodology are essential to a graduate student. This course will teach graduate students the logic, sufficient and necessary condition, and key points of technical writing and research methodology first. And then via reviews of a variety of different excellent environmental-protection related papers from technical and scientific journals to further master the ability of technical writing and familiarize the methodology underlying research and development.

676040
地理資訊系統特論
３
選

待聘、上、無
本課程旨在訓練學生整合電腦與太空科技，將地理資訊系統、全球衛星定位系統與遙技術加以整合，成為學生作現場定位量測、資源調查、環境規劃、生態監控及災害救援等最佳利器。
676040
Special Topics on Geographic
３
E


TBA, F, Nil 


Information System

The purpose of this course is to integrate computer and space technologies. The content includes the geographic information system, global position system and remote sensing. It attempts to help students to use those tools in survey, nature resources investigation, environment, ecological monitor, and disaster first acid. With those technologies they can solve problems more efficient.
676041遊憩統計分析
３
選
毛冠貴、下、無
本課程主要目的在教導研究生利用社會學研究法、試驗設計、遊憩統計及分析的方法已從事有關休閒遊憩之研究，其主要內容為: 問卷與抽樣設計、問卷調查與測試、調查數據整理，數據均質性分析、迴歸與相關性分析、共變方分析、卡方檢定、T檢定、變異數分析等以及遊憩統計分析之電腦軟體之應用。

676041
Recreation Statistics Analysis
３
E


G.G. Mao, S, Nil
This course is designed to teach the graduate students to utilize social research methods, experimental design, and the survey and statistical analysis methods to conduct recreational research. The subjects included are: questionnaires, sampling design, data collection, homogeneous tests, regression and correlation analysis, covariance analysis, Chi-square test, T test, variable analysis and computer applications of statistical software packages.
676042環境導覽與解說系統特論
３
選
羅清吉、下、無
本課程主要目的在使學生者從環境規劃設計者的角度,了解景觀及遊憩環境之導覽解說相關理論技術與實務，透過課程講授、案例研究分析與討論，習得環境導覽與解說系統規劃設計之相關理論與實務、探討環境導覽與解說系統領域之實務問題及其對策。課程主要討論單元包括: 環境導覽與解說分類，特性內涵及導覽解說人員之基本學識技術與特質，環境導覽與解說系統規劃方法與專業技能,解說設施之規劃與設計，導覽解說人員專業訓練實務等。
676042 Special Topics on Environment
３
E
Robert. C. Lo, S, Nil  Interpretation System 

The aim of this course is to assist the graduated students to be familiar with related issues of Environment Interpretation system and the interpreter training program. 
The major contents of this course include：the characteristics and classification of Environment interpretation system, the knowledge and skill of environment interpreter , environment interpreter training program , environment interpretation facility planning ,design and management. 

676043專業實習
２
選



下、無
本課程主要目的是提供學生藉由校外專業實習，將所學之知識應用於實際工作上。教師與提供學生實習的機構討論後，帶領學生至校外實習機構進行實習，學生實習結束後，提出書面及口頭之心得報告，並由教師評量學生在該課程之學習績效。

676043
Practice of Special Project      ２
E


  , S, Nil
The objective of this course is to provide students an opportunity to apply their  knowledge to off-campus practice work. Teachers discuss with the off-campus internship agencies, and lead students to the internship agencies for practice work. Students are requested to summit a report and oral presentation for evaluating their learning performance.
676044都市及農村土地使用計畫特論
３
選
毛冠貴、下、無
本課程旨在介紹如何利用稀少性的土地資源，並經由土地規劃活動及指導系統，以建立公平土地開發制度，提昇人民生活環境品質，及確保土地永續利用，其課程內容有概念架構-土地規劃場所、土地使用變遷管理、地方政府土地使用規劃，規畫情報-資訊系統、人口、經濟、環境、土地使用、公共設施與社區設施，及事先規劃-方向設定、土地使用設計程序、土地分類規劃等。
676044
Special Topics on Urban and
３
E
G. G.Mao, S, Nil Rural Land Use Planning

This course will introduce the way of utilizing the scarce land resources and fare land development by planning activity and guidance system to increase the living quality of people and to ensure the goal of the sustainable land use .  The topics such as conceptual framework – the land planning arena, land use planning change management, local government land use planning, and planning intelligence – planning information system, population, economy, environment, land use, infrastructure and community facilities and advance planning – direction setting, land use design process, land classification planning etc will be covered.  
676045客家暨原住民建築與聚落
３
選
盧惠敏、下、無
本課程傳授客家與原住民建築與聚落相關之課題，包括聚落空間發展程、系統所屬與遷徙歷史、建築空間形式、材料構造、建築裝飾等)、以及其保存與再利用等課題。
676045
Hakka and Aboriginal
３
E
H.M. Lu, S, Nil 

Architecture and Settlements
 

This course is to study the related issues about Hakka and Aboriginal Architecture and Settlement, including the history of settlements, the development of settlement, architectural spatial organization, material and construction, decorations, and their conservation and adaptive use.
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